
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. oktober 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 5 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

 

Spørgsmål nr. 5:  

”Ministeren svarer til SUU alm. del - spørgsmål 1584, at der skal sikres en differentie-

ret indsats, som tager afsæt i den enkeltes behov. Som det fremgår af Sundhedssty-

relsens ”Anbefalinger til organiseringen af fødeområdet” er der et øget ønsket om 

mulighed for at føde på en fødeklinik. Er ministeren derfor enig i, at dette behov der-

for eksisterer?” 

 

Svar: 

Jeg kan bekræfte, at det af ”Bilag 3 – Fagligt grundlag bag Sundhedsstyrelsens anbe-

fali ger til orga iseri g af fødeo rådet” fremgår, at ”antallet af kvinder, der vælger 

at føde andre steder end på en fødeafdeling på et sygehus, er steget. I 2018 var ande-

len af fødsler i hjemmet således cirka 3 % af alle fødsler mod ca. 1 % i 2002”.  
 

Følgende fremgår desuden af baggrundsafsnittet 1.1. i udkast til anbefalingerne, ”I 

takt med et stigende fødselstal, et stigende ønske om hjemmefødsel og de gravides 

ønsker om varierende muligheder ved valg af fødested, er flere regioner i gang med 

at udvikle og udvide deres fødselstilbud.”  
 

Jeg vil gøre opmærksom på, at Sundhedsstyrelsens anbefalinger til organisering af fø-

deområdet var i høring frem til den 28. september 2020, hvorfor der aktuelt pågår en 

færdiggørelse af anbefalingerne.  
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